	3 The return of Christ soon

Ha, the second coming of Christ? Isn’t that an old ministerial trick to keep their flock in line?


Every time something bad happens or a comet comes by it’s supposed to be a sign that the end is near.
Yeah, people have been talking about the return of Christ forever it seems. Like, certainly since the inception of Christianity. It seems to go in cycles. It’s never happened has it?

Isn’t the world going to be burned up or something? I hope I don’t live to see it!
Yes, I think the Bible does mention the return of Christ, but I don’t think there’s any real indication of when that might be. And maybe we’re not supposed to know when that’s supposed to be.

The return of Christ soon

Hello, my name is Norman Fadelle.

And I’m Paul Zilmer.

Almost everyone has come across the idea of the return of Jesus Christ to the earth sometimes called the Second Coming. In recent years many students of Bible prophecy have come to the conclusion that this event is very near.

People have felt this way before of course. But several key prophecies have been fulfilled in our own time. The stage is now set in a way that it’s never been before.

Our generation is unique in two respects: first, the ancient city behind me, Jerusalem, is in the control of an independent Israel. For the first time in over two thousand years. And for the first time ever, our world is capable of destroying itself. As we’ll see, these are significant indications that we are living in “the last days”.

In this program we’ll first show how Jesus the Christ will return to the Mount of Olives, which is located east of Jerusalem. Both Old and New Testaments teach that the Messiah will come in glory to this very place!

We’ll then examine the prophecies about what are called the “last days” or “the time of the end”… that is, the time immediately preceding the Lord’s coming. We’ll see that these prophecies are in fact a description of our own time. Finally we’ll look at the implications for ourselves, if we are indeed living in the last days.


The return of Jesus Christ is a dominant theme of the New Testament. I’ve counted over a hundred direct statements about it and there are many more indirect references. Jesus himself spoke many times of his return. The apostles refer to it over and over in their letters.


The hill I’m standing on, the Mount of Olives, was the site of Jesus’ ascension. Acts chapter one describes how he was taken up into the clouds of God’s glory. There were a number of witnesses to this amazing event. After Jesus had gone there were angels who spoke to these witnesses. And they said this:

“Men of Galilee, why do you stand looking into heaven? This Jesus, who was taken up from you into heaven will come in the same way as you saw him go into heaven.” (Acts 1:11)


This promise became a cornerstone of the early Christian church and it remains a fundamental part of the Christian hope.

But what did the angels mean when they said Jesus would come back the same way he went?

First, Jesus will come in clouds of glory.

Second he will come very visibly, with witnesses and with no doubt about who he is. These two points are repeatedly made in the New Testament. To give just one example, Jesus says in Matthew 24: “Then will appear the sign of the Son of man in heaven and then all the tribes of the earth will mourn and they will see the Son of man coming on the clouds of heaven with power and great glory.” Matthew 24:30

For the third point we have to look a little deeper. This cemetery has been here for centuries… on the right of the Mount of Olives. These are Jewish graves not Christians. They’re located here because devout Jews wanted to be right on the spot when they were resurrected at the coming of Messiah. From their sturdy of the Old Testament they believed that Messiah would come to the Mount of Olives… cross the Kidron Valley… and enter Jerusalem by the East Gate as the divinely appointed king of Israel. The prophet Zechariah described the Lord’s coming this way:

“On that day his feet shall stand on the Mount of Olives which lies before Jerusalem on the east; and the Mount of Olives shall be split in two from east to west by a very wide valley.” Zechariah 14:4

Jesus left from the Mount of Olives and it is to the Mount of Olives that he will return.

It’s natural to wander when this remarkable event can be expected to take place. Jesus’ disciples wondered the same thing and they asked their Teacher about it:

“Jesus left the temple and was going away, when his disciples came to point out to him the buildings of the temple. But he answered them, ‘You see all these, do you not? Truly, I say to you, there will not be left here one stone upon another, that will not be thrown down.’

As he sat on the Mount of Olives, the disciples came to him privately, saying, ‘Tell us, when will this be, and what will be the sign of your coming and of the close of the age?’ ” Matthew 24:1-3

The answer that Jesus gave is called the Olivet Prophecy because it was given on this very same Mount of Olives.

Fittingly, Jesus concentrated his prophecy on this city, Jerusalem. He foretold a siege of the city with terrible conditions leading finally to its downfall. This prophecy was fulfilled in 70 AD when the Romans took the city and destroyed the temple. However Jesus obviously didn’t return at that time. Closer inspection reveals that while Jesus’ prophecy was very accurate as to the Roman siege other features of the prophecy were not fulfilled then.

We find in this prophecy a characteristic which is common in the Old Testament prophets: there would be two separate fulfillments. The first fulfillment would be close to the prophet’s own time. This would establish the prophet’s credentials as a true prophet of God. The early, partial fulfillment would form a pattern for the later, complete fulfillment. In almost all cases and certainly in this case, that final complete fulfillment relates to the culmination of God’s plan for mankind: the establishment of a worldwide kingdom ruled over by the Messiah.

The disciples asked, “What will be the signs of your coming?” Jesus gave them the signs they asked for and we also have the pattern of the first partial fulfillment as a guide. We ought to be able to use this information to determine if we are, in fact, living in the final time before Christ’s return.


There are three accounts of Jesus’ prophecy in the New Testament. We’ll be looking at some excerpts but we urge you to read the entire accounts for yourself. It might be helpful to stop the program right now and read at least one of them before we continue. It will only take a few minutes. The accounts are in Matthew chapter 24, Luke chapter 21 and Mark chapter 13.

The first excerpt to look at is taken from Luke 21. It says:

““But when you see Jerusalem surrounded by armies, then know that its desolation has come near. Then let those who are in Judea flee to the mountains, and let those who are inside the city depart, and let not those who are out in the country enter it; for these are days of vengeance, to fulfill all that is written. Alas for those who are with child and for those who give suck in those days! For great distress shall be upon the earth and wrath upon this people; they will fall by the edge of the sword, and be led captive among all nations; and Jerusalem will be trodden down by the Gentiles, until the times of the Gentiles are fulfilled.” Luke 21:20-24

A necessary prerequisite for this of course is that Jerusalem must first belong to the Jews. We know that Jewish Jerusalem fell in A.D. 70.

For eighteen centuries other people fought over and controlled Jerusalem. Even when Israel became a nation again in 1948 Jerusalem was still partly controlled by the Arabs. Then came the war in June 1967…the “Six Day War”.

[Insert Six Day War footage]

Today Jerusalem is firmly in Jewish hands. The Jews have vowed to never let their beloved city be taken away from them again. But Bible prophecy says otherwise. Jewish ownership and control of Jerusalem is a significant sign of the last days. Because they possess it, it is possible for the city to be taken away again. Only since 1967 has it been possible for this feature of the Olivet prophecy to be fulfilled.

The second point is derived from the parable which Jesus spoke near the end of his prophecy. He says:

“Look at the fig trees and all the trees; as soon as they come out in leaf you see for yourselves and know that the summer is already near. So also when you see these things taking place, you know that the Kingdom of God is near.” Luke 21:29-31

In the Old Testament the fig tree is used to represent Israel. In the New Testament Jesus himself uses the fig tree as a symbol to represent Israel and only a few days prior had used the cursing of the fig tree as a foreshadowing of God’s cursing of the nation.

It seems clear then that Jesus’ parable means that Israel, the fig tree, will “come out in leaf” after a time of dormancy, just before his coming. Such a coming out of dormancy occurred when Israel became a nation again in 1948 after centuries of wandering without a homeland. The fig tree prediction of Jesus also mentions “all the trees”. In the Old Testament, “trees” were used to represent nations. Given this idea Jesus’ words appear to be a reference to the remarkable emergence of the Arab nations around Israel. From complete obscurity these nations have become important players in world events.


Jesus compares the time preceding his coming to the state of affairs in the days of Noah before the Flood. (Matthew 24:37-37)


Genesis tells us that the earth was “filled with violence” at that time. Sadly, there has always been violence… but in our own time the scale of human violence has risen to levels that could not be imagined by our ancestors.

[Europe in the forties, Africa in the fifties, Korea in the sixties, Southeast Asia in the seventies and Africa again in the eighties saw the deliberate slaughter of people literally by the millions. Here in the nineties we’re seeing ethnic violence, domestic violence, violent street crime and urban mob violence out of control and still escalating. Jesus prediction fits this age.]

Part of the picture of violence is war. Jesus said:

“And you will hear of wars and rumors of wars; see that you are not alarmed; for this must take place but the end is not yet. For nation will rise against nation and kingdom against kingdom”

“There will be great earthquakes and in various places famines and pestilences.”

Civil wars and regional conflicts are so numerous they’re impossible to keep track of. “Rumors of wars” are those dangerous sabre rattling situations that could escalate into warfare at any moment. With population in some areas doubling in twenty years we’re seeing a never-ending famine that migrates to whatever area is short on rainfall that year. The AIDS epidemic now claims victims in the millions and is still growing. This is a pestilence that threatens to claim more victims than any ever known before.

There’s some debate over whether there are more earthquakes now or if it’s just a case of finding out about them because of modern communications. Either way the effects of earthquakes are far more devastating because of the increasing size of population centers in fault zones.

Jesus says that these conditions, as bad as they are, are just the beginning. He says that it will go on from here to be a “great tribulation” such as the world has never seen, it will be so grim that as he says, “if those days had not been shortened no human being would be saved.” (Matthew 24:21-22) He says that there will be terrible distress among all nations and utter perplexity over what to do people collapsing in fear over what is going on. (Luke 21:25-26)


Fortunately he tells us that those days will be shortened and that they will be interrupted by his own coming. (Matthew 24:22; Luke 21:28)

Our purpose in this program is not to spread gloom and doom. Quite the contrary. But we need to point out that only in our day has it been conceivable that people could actually be on the brink of extinction. Consider what we face:

Because of overpopulation, cutting of rain forests and other permanent losses will result in one half of all earth’s species being extinct in twenty years. 

There is no safe place to store the millions of tons of nuclear and other toxic wastes we already have and we continue to produce more.

Political and economic collapse is occurring all over the globe. Given the magnitude of the debt involved it could happen in North America as well. In the wake of these collapses ethnic wars always break out. How long before these wars become nuclear?

No other generation has had to face what we face now.

Why have we gone into these admittedly unpleasant facts? Because they show that the environment Jesus was talking about exists right now. Unpleasant though they may be they’re the necessary prelude to a new world. But before we go any further let’s have another look at that list of bad things.

Capacity for self destruction, widespread famine, pestilence and earthquakes wars and rumors of wars. On this last point of war we’ve detailed in another program how the conflict between Israel and her Arab neighbors is another key feature of prophecy regarding the last days.

Today Israel is surrounded by hostile, highly armed Arab nations who have vowed the destruction of the Jewish state. Even though there are peace treaties in effect they can easily be broken.This situation has erupted into war in the past and it will again as foretold by Jesus and the Old Testament prophets.

The fact is, our generation is living in an age whose conditions fully and truly match that which Jesus and the other prophets predicted. That’s the bad part. The good part is that we may be the generation that experiences the return of Christ.

If we are in fact living in what the Bible calls the “last days” what does that mean for you and me as individuals? Well, first of all it means the time is short. We need to sit up and pay attention.

Jesus said that during this time most people would just go on with their daily lives not paying attention. He compared it to the time of Noah just before the flood and to the time of Lot just before the destruction of Sodom and Gomorrah. (Luke 17:26-30; Matthew 24:36-39)

In both of those times people just went on with their partying, their planning, their personal worries as if ordinary life would go on forever. There is a very great temptation to do nothing but merely exist.

Look what happens when informed, concerned people try to give warnings about the destruction of the environment. People don’t want to think about it and don’t want to give up any conveniences. As a result nothing really changes.

Jesus warns us that we musn’t take the head-in-the-sand approach. If we do one day it’ll be too late. Listen to what he says:

“But take heed to yourselves lest your hearts be weighed down with dissipation and drunkenness and cares of this life, and that day come upon you suddenly like a snare; for it will come upon all who dwell upon the face of the whole earth. But watch at all times, praying that you may have strength to escape all these things that will take place, and to stand before the Son of man.” (Luke 21:34-36)

Jesus also warns us about false prophets; watch out for charlatans who will try to capitalize on people’s worries. Some of these false prophets will be religious, others may not be. Jesus says that some of these false teachers will be very persuasive. Some will be able to boast of impressive results. But we’ve been warned against such charismatic leaders: they cannot make good on their promises and they do not truly teach from the Bible. Jesus makes it clear that we must trust him and his teaching to be saved.

He also warns of people who will advance theories of a secret return. Their teachings are also to be rejected.

Jesus says that his return will be unmistakably obvious, like lightning bolts in a night sky. There will be no doubt possible. Doesn’t it make sense that God would make the most significant event in world history plain and unambiguous?

So we need to avoid mystery religions and cults that rely on secrecy or claim special revelation. God’s word is open… available to everyone and not a collection of mysteries only revealed to a select few.

As we’ve seen Jesus is specific about what the “last days” mean to us as individuals. It’s a time to be alert and not acting like life will just go on as usual. And we need to watch out for charismatic phonies. But there’s more. We need to be personally prepared for Christ’s return.

Jesus spoke a parable about being prepared. He described ten maidens who went to meet the bridegroom. Five of the maidens were wise because they had brought oil to keep their lamps burning. But five were foolish… they had brought no extra oil. As the story goes:

“And while they went to buy, the bridegroom came, and those who were ready went in with him to the marriage feast; and the door was shut. Afterward the other maidens came also, saying, ‘Lord, lord, open to us.’ But he replied, ‘Truly, I say to you, I do not know you.’” Matthew 25:10-12

Jesus’ teaching is unmistakable. Personal preparation is essential or else you’ll be left out!

In another illustration concerning the time of his return, Jesus said:

“Then two men will be in the field; one is taken and one is left. Two women will be grinding at the mill; one is taken and one is left.” Matthew 24:40-41

Taken where? Left where? Jesus went on to answer that those not taken will be left to the vultures, left in a world that is collapsing, left to suffer the judgments the prophets warned us about.

But what of those taken? Here’s what the apostle Paul says in his first letter to the Thessalonians:

“For this we declare to you by the word of the Lord, that we who are alive, who are left until the coming of the Lord, shall not precede those who have fallen asleep. For the Lord himself will descend from heaven with a cry of command, with the archangel’s call, and with the sound of the trumpet of God. And the dead in Christ will rise first; then we who are alive, who are left, shall be caught up together with them in the clouds to meet the Lord in the air; and so we shall always be with the Lord.” 1 Thessalonians 4:15-17


In this letter to the Thessalonians Paul explains what happens to the faithful who are still alive at Jesus’ coming. All the faithful the living and the resurrected dead, will all be gathered together, to be with Jesus forever.

You may be familiar with the teaching of the resurrection of the dead at the return of Christ. This is the hope of all the faithful throughout all of history, and our own hope. Those who die in faith will live again and will live forever in Christ’s kingdom. You can see then that there is a huge difference between “being taken” and “being left behind” at Christ’s return. It’s literally a matter of life and death!

But what happens next? The story of God’s working with mankind doesn’t end there. God has promised a worldwide kingdom ruled over by the Messiah in justice and righteousness and peace. The corrupt works of men will be consumed but the earth itself will be renewed and will be given to the faithful forever.

Another program in this series takes a look at the coming kingdom of God and what the Bible says it will be like. It also examines God’s judgments and why we need to make a personal response to the offer of life that’s been given to us.

The first step in that response is to be baptized. Jesus said: “He who believes and is baptized will be saved: but he who does not believe will be condemned.” (Mark 16:16)

Then after the initial response the Lord requires that the rest of our lives be lived in dedication to Him.

Well, how long do we have? Exactly when will Jesus return? We don’t have the answer to that question. Even Jesus didn’t know in the days of his earthly ministry. He said: “But of that day and hour no one knows, not even the angels of heaven nor the Son, but the Father only.” (Matthew 24:36)

If Jesus didn’t know how can we expect to know the exact time? Of course we can know the general time of the Lord’s return. After all, he did give us these signs. But we can’t know the specific date. It seems that some of Jesus’ disciples were reluctant to accept that. So Jesus went on to say that the day of his Coming will come as a surprise even to those who are watching.

If we’re honest with ourselves we’ll realize this is a wise arrangement. If we knew the exact time what would we do? We’d put off being ready- a very foolish thing to do. None of us knows how long we have to live so it’s very important that we not put off our response to the call of the gospel.

It’s pretty easy to look at the prophecies of Jesus’ return and dismiss them by saying “Yeah, people have been saying that for centuries.” The apostle Peter predicted just such a reaction but he warns us against it. God is not slow about his promises, Peter says, even though they can take thousands of years.

The reason for the delay is God’s desire for as many as possible to be able to respond.

Sodom and Gomorrah lie under the southern end of the Dead Sea. Their destruction testifies that the day will come when God’s patience will be exhausted and it’ll be time to sweep away all that is wrong and unjust and corrupt in our age. Peter leaves us with both a challenge and a message of hope:

“Since all these things are thus to be dissolved, what sort of persons ought you to be in lives of holiness and godliness, waiting for and hastening the coming of the day of God, because of which the heavens will be kindled and dissolved, and the elements will melt with fire! But according to his promise we wait for new heavens and a new earth in which righteousness dwells.” 2 Peter 3:11-13

We’re living in the most exciting time imaginable. We’re on the very brink of the return of the Lord Jesus to this hill! It’s just a matter of time before Jesus comes to rule the world from this city.

Jesus knew that times would be very bad just before he came so he gave us advance warning:

“And there will be signs in sun and moon and stars, and upon the earth distress of nations in perplexity at the roaring of the sea and the waves, men fainting with fear and with foreboding of what is coming on the world; for the powers of the heavens will be shaken.” Luke 21:25-26

But he also continued with great words of encouragement to keep us going:

“And then they will see the Son of man coming in a cloud with power and great glory. Now when these things begin to take place, look up and raise your heads, because your redemption is drawing near.” Luke 21:27-28

THE END

THANK YOU FOR WATCHING



For those who are interested in learning more about Bible prophecy, there are several sources of help available:


This tape is distributed by the Christadelphians. Christadelphians host bible study and discussion groups all over the world, and you are welcome to join us. You can find out about Christadelphians in your area by writing to us.

Books on Bible prophecy and a variety of other Bible subjects are available. Talk to a Christadelphian friend, or again, write to us.

Most importantly, your own thoughtful reading and study are vital. God did not give us His message so we could leave it on a shelf. He expects us to make the effort to listen and understand His Word.

Here’s the address to write to for information if you don’t know how to contact the Christadelphians in your area. The Christadelphians want to help you to explore how Bible prophecy about the Middle East is important to YOUR future, and how your future can be filled with hope.　
	3 基督再临的日子不会太远

什么！基督要再来? 长期以来牧师不是一直用这个话题吓唬百姓吗？。 这仅仅是一种叫百姓听话的办法吧。

每当有不好的事情发生，或彗星来到，总有人被认为是末日来临的迹象。

是啊，人们对基督第二次降临的兴趣周而复始。 从基督教诞生以来这个观点就已经传开了。现在又开始了吗？

是不是世界被焚烧或者诸如此类的东西? 我希望我活着的时候不要看到这种事情!


是的，圣经确实讲述过基督的再来，但我不知道当这件事情发生时的真正含义。 或许我们不能假设我们知道假设的事情。

 

基督再临的日子不会太远

你好，我叫诺曼–法德勒。

我叫保罗-梓尔马。

几乎每个人都遇到耶稣基督第二次降临到地球上的问题，有时称作基督的复临。 近年来，许多圣经预言的学者推论说这件事情已经很近了。


当然，百姓以前就已经感觉到了。 但在我们的时代已经实现了几项关键的预言。 我们现阶段是历史上从未出现过的。


我们这一代人在两个方面具有特别之处： 第一，我们身后的古城耶路撒冷正被独立的以色列人控制着。 近两千年来这是第一次。 还有，历史第一次表明，我们的世界能够自我毁灭。 正如我们看到的那样，这些明显的迹象表明我们正生活在“末世”。


在本节目当中，我们将首先说明耶稣基督如何返回到耶路撒冷东部的橄榄山。 旧约和新约都传授弥赛亚将荣耀地返回到那个地方!


然后，我们还要考察一下对所谓“日后”或“末日”的预言…也就是说就在主来临之前的日子。 我们将发现这些预言实际上描述了我们自己的时代。 最后我们还要研究，如果我们真的生活在末日里，这件事情对我们自己的意义。


耶稣基督的再临是新约里的一个明显主题。 我已经注意到关于此话题的一百种陈述，还有更多间接的论述。 耶稣自己也多次提到他的返回。 使徒们在他们的书信里反复提到过。


我站立的小山——橄榄山，是耶稣升天的地方。 使徒行传第1章记载他如何被带入神荣耀的云彩里。 有许多人见证了这件奇妙的事情。 耶稣升天后，天使对这些见证人交谈。 他们说:


“加利利人哪，你们为什么站着望天呢？ 这离开你们被接升天的耶稣，你们见他怎样往天上去，他还要怎样来。” （使徒行传1:11）


这个应许成了早期基督教教会的房角石，今天依然是基督徒希望的基本组成部分。

但是天使说耶稣怎么去就怎么回来是什么意思呢?

第一，耶稣将驾着云在荣耀里降临。

第二，他回来时很显眼,有见证人，没有人怀疑他是谁。 这两点在新约里已反复说过。 仅举一例，耶稣在马太福音24中说: “那时，人子的兆头要显在天上，地上的万族都要哀哭。他们要看见人子，有能力，有大荣耀，驾着天上的云降临。” （马太福音24:30）


对于第三点，我们还得看得更深远一些。 这个坟场已经存在几个世纪了…就在橄榄山的右边。 这些是犹太人的墓，而不是基督徒的墓。 它们坐落此地原因是虔诚的犹太人希望弥赛亚来临时他们能在现场复活。 他们出于对旧约的坚信，相信弥赛亚会来到橄榄山…穿越汲沦谷…通过东门进入耶路撒冷，作为被神指定的以色列国王。 撒迦利亚先知这般描述主的降临:


“那日，他的脚必站在耶路撒冷前面朝东的橄榄山上。这山必从中间分裂，自东至西成为极大的谷”（撒迦利亚书14:4）。


耶稣从橄榄山离去，他也将返回到橄榄山。

他们自然想知道这件不平凡的事情将在什么时候发生。耶稣的门徒同样对这件事感到惊讶，他们就向师傅提问:

“耶稣出了圣殿，正走的时候，门徒进前来，把殿宇指给他看。  耶稣对他们说：‘你们不是看见这殿宇吗？ 我实在告诉你们，将来在这里没有一块石头留在石头上，不被拆毁了。’

耶稣在橄榄山上坐着，门徒暗暗地来说：‘请告诉我们，什么时候有这些事？你降临和世界的末了有什么预兆呢？’”（马太福音24:1-3）。

耶稣给出的回答被称为橄榄山预言，因为这个预言是在这座橄榄山上说出的。


耶稣恰当地将预言指向耶路撒冷这座城市, 他预见这座城市将受到可怕的围攻，最终覆没。 这个预言在公元70年实现，罗马军队占领了这座城市，神殿被毁灭。 可是，耶稣显然没有在那个时候返回。 进一步的研究表明，耶稣对罗马军队围困耶路撒冷的预言是极其精确的，在当时事情还没有发生。


我们发现这个预言里的一个特点，这个特点在旧约圣经的先知书中具有普遍性: 预言都有两次独立的实现。 第一次实现在接近先知自己的时代。 这是证明先知自己是神真正的先知的信用证。早期部分实现预言将为以后的完全实现奠定一个样式。 在大多数情况下，预言最终的完全实现都关系到神对人类的最终计划：建立由弥赛亚统治的在全球的国。这一次也不例外。


门徒问, “你来时有什么迹象呢?” 耶稣告诉了他们询问的迹象，我们也有预言第一部分实现的样式作为指导。 我们可以使用这个信息测定我们是否实际上生活在基督返回之前的最后时间里。


新约圣经有三个地方记载了耶稣的预言。 首先让我先阅读几段摘录，但是鼓励你自己整篇阅读。 现在我们暂且停一下本节目，至少阅读其中一段才能继续下去，这样做只需几分钟的时间，是大有裨益的。 文章记录在马太福音24章，路加福音21章和马可福音13章。


先让我们阅读一下路加福音21章。它说:

“你们看见耶路撒冷被兵围困，就可知道它成荒场的日子近了。 那时，在犹太的应当逃到山上；在城里的应当出来；在乡下的不要进城；因为这是报应的日子，使经上所写的都得应验。 那些日子，怀孕的和奶孩子的有祸了！  当因为将有大灾难降在这地方，也有震怒临到这百姓。他们要倒在刀下，又被掳到各国去。耶路撒冷要被外邦人践踏，直到外邦人的日期满了”（路加福音 21:20-24）。

因此耶稣复临的一个必要的先决条件当然是耶路撒冷在犹太人的控制下。 我们知道犹太人的耶路撒冷于公元70年覆没。


在长达18个世纪中，外邦人为争夺耶路撒冷而战，外办人一直控制着耶路撒冷。 即使以色列在1948年建国，耶路撒冷依然部分被阿拉伯人控制。 后来于1967年爆发了战争…“六日战争”。

[把”Insert Six Day War footage”删掉，加入“六日战争”的片图。]


今天耶路撒冷牢牢地掌握在犹太人的手中。 犹太人发誓决不能让他们心爱的城市再次从他们手中被夺走。圣经里的预言却不是这么说。 犹太人拥有和控制耶路撒冷是末日明显的标志。 因为他们占有了这座城市，这座城市很可能再次被夺走。 只有1967年以后，橄榄山预言的这个特征才有可能得到满足。

第二点是从耶稣在预言结尾时所说的寓言中得到的。他说:


“你们看无花果树和各样的树；它发芽的时候，你们一看见，自然晓得夏天近了。 这样，你们看见这些事渐渐的成就，也该晓得神的国近了”（路加福音21:29-31）。

在旧约圣经里无花果树用于代表以色列。 在新约圣经里，耶稣自己就使用无花果树的象征代表以色列，几天前他还使用无花果树的诅咒预示神对该国的诅咒。


显然，耶稣寓言的意思是说无花果树（以色列）经过一段时间隐匿后将“发芽”，就在他的降临之前。 这样的隐匿发生在1948年建国之前，以色列经过数个世纪背井离乡的游荡。 耶稣对无花果树的预言也还提到了“所有的树”。 在旧约里, “树”用于代表各国。 在这样的背景下，耶稣的话像是指阿拉伯国家大量涌现在以色列的周围。 这些国家已经在世界事务中扮演了重要的角色。


耶稣将他降临之前的时光比作在挪亚时代大洪水之前的情形 (马太福音24:37-37)。


创世记告诉我们那时地球“充满了强暴”。 不幸的是，一直存在暴力… 但在我们这个时代，人类暴力的规模已经到达我们的祖先无法想象的地步。

[四十年代的欧洲、五十年代的非洲和朝鲜、七十年代的东南亚、八十年代非洲多次有数百万人被有意残杀。 我们在九十年代看到种族冲突、家庭暴力、街头犯罪和市内黑社会暴力已经难以控制并仍有上升的趋势。 耶稣的预言适合这个时代。]


暴力画面的一部分就是战争。 耶稣说:

“你们也要听见打仗和打仗的风声，总不要惊慌；因为这些事是必须有的，只是末期还没有到。  民要攻打民，国要攻打国。”

“多处必有饿荒、地震。这都是灾难的起头。”


内战和地区冲突数量多得不能控制。 “战争的谣言”是那些危险、卡嗒作响的军刀，任何时候都能发展成冲突。 有些地方近二十年人口已经翻番，我们却看到了一场看不到终点的饥荒，那年哪里不下雨哪里就出现饥荒。 传染性爱滋病现在已经有了数百万患者，而且仍在不断壮大。 这是一场瘟疫，它对患者的危害超过我们知道的任何事情。


还有一个争论的观点，现在是地震更多，还是因为现代通讯技术的发展发现了地震。无论哪种办法，地震的影响肯定更具破坏力，因为人口的增长集中在断层带。


耶稣说尽管这些状况非常令人伤心，但它们仅仅只是开端。 他说这里会发展成一次巨人从未见识过的“大艰难”, 据他说，这次大艰难将非常严酷，“这样的日子如果不缩短，没人哪个人能得救” (马太福音24:21-22)。他说各国间将有可怕的灾难，百姓对将要发生的事情都惊恐万状 (路加福音21:25-26)。


幸运的是，他告诉我们，那些日子将被缩短，并因为他自己的降临而阻断(马太福音24:22；路加福音21:28)。

本节目的目的不是传播黑暗与死亡。 恰恰相反。 但我们需要指出的是，只有在我们这个时代才能想象得出百姓实际上就在毁灭的悬崖上。 请思考一下我们面临的困难:

由于人口过剩、森林过度砍伐以及其它方便永久性的浪费，最近二十年已使我们失去了地球上近一半的物种。 


没有一个安全的地方可储存我们已经拥有的数百万吨核武器以及有毒废品，而且我们还在继续生产更多的核武器以及有毒废品。

政治和经济危机在全球发生。 大量的债务也可能发生在北美。 随着这些危机总会爆发种族间的战争。 这些战争需要多少时间会演变成核战争呢?


没有哪一代人像我们一样必须面对这些现实。

为什么我们必须面对这些令人不安的事实呢? 因为它们表明耶稣谈论的环境今天存在。 虽然令人讨厌，但它们可能是一个新世界所必需的序幕。 在我们继续往下说之前，请让我们再次看一下有多少坏事情。


自我破坏的能力、广泛蔓延的饥荒、瘟疫和地震、战争与战争的谣言。 关于战争这最后的一点，我们已经在另一节目中详细讨论过：以色列和阿位伯邻居之间的冲突是预言关于末日的另一个关键特点。


今天，以色列被心怀敌意、高度武装的阿拉伯各国包围着，他们发誓要毁灭这个国家。他们常常轻而易举地撕毁和平条约，即使条约已经生效. 这种形势在过去已经爆发过战争，就像耶稣和旧约圣经的先知所预言的那样，还会再次爆发战争。

事实上，我们这个时代所生活的状况完全、正确地符合耶稣及其它先知所预言的情形。 这是糟糕的一面。 好的一面是我们这代人可能经历基督的返回。


如果我们事实上正生活在圣经所说的“末日”，那么这对你我个人意味着什么呢? 首先，这意味着时间很短暂。 我们需要警觉起来，注意事情的发展。


耶稣说人们在这段时间，大多数都仅仅继续他们的日常生活，而并不在意。 耶稣把这个时代比作大洪水之前的挪亚时代和所多玛与蛾摩拉毁灭之前的罗得时代(路加福音17:26-30；马太福音24:36-39)。


在这些时代，百姓继续举办宴会,完成他们的计划，为自己担忧，好像普通生活将永远延续下去似的。 我们面对的试探是什么事情也不用做，而仅需活着。

当那些见多识广、关心发展的人士对环境的破坏作出警告时，看看会发生什么事情。 百姓不愿考虑这个问题，也不希望放弃任何的利益。 结果任何事情也没有真正改变。


耶稣警告我们不可采取逃避困难的方法。 如果某一天我们这样做了，那就晚了。 让我们听听他说的话:

“你们要谨慎，恐怕因贪食、醉酒，并今生的思虑累住你们的心，那日子就如同网罗忽然临到你们；因为那日子要这样临到全地上一切居住的人。 你们要时时警醒，常常祈求，使你们能逃避这一切要来的事，得以站立在人子面前”(路加福音21:34-36)。

耶稣警告我们要当心假先知；警觉吹牛者他们会利用百姓的担忧。 一些假先知是宗教人士，另一些不是。 耶稣说有些假先知很有说服力。 有些人还将吹嘘令人印象深刻的成就。 但我们要当心这些超凡神力的领袖: 他们无法遵守他们的诺言，他们不是从圣经里传教。 耶稣说得很明确我们必须相信他和相信他的教义才能得救。


他还警告那些宣扬他将秘密返回的人。 他们的教义也同样会受到拒绝。


耶稣说他的返回是明明白白、清清楚楚的，就像夜空中的闪电一样。 这毫无疑义是可能的事情。 神要使人类历史上最重大的事情清晰明了，这不是合乎情理的吗？

所以，我们需要避免那种依赖神秘或自称特别启示的神秘宗教与礼拜。 神的道是公开的…每个人都能获得，而不是只启示给少数挑选出来的人的神秘集本。

我们可以看出，耶稣关心的“末日”指我们个人。 现在该是我们警觉的时候了，而不能像通常那样继续我们的生活。 我们要当心那些超凡神力的假冒者。 还有更多。 我们需要亲自为基督的返回作好准备。

关于准备，耶稣说过一个寓言。 他描写十少女去迎接新郎。 五少女聪明，因为她们带去灯油使她们的灯点明。 但另外五个愚钝…她们没有带足灯油。 故事说:


“她们去买的时候，新郎到了。那预备好了的，同他进去坐席，门就关了。 其余的少女随后也来了，说：‘主啊，主啊，给我们开门！’ 他却回答说：‘我实在告诉你们，我不认识你们’”（马太福音25:10-12）。

耶稣的教义明确无误。个人的准备工作非常必要，否则你就会被撇下!
耶稣在另一次解释他返回的时间时说:


“那时，两个人在田里，取去一个，撇下一个。 两个女人推磨，取去一个，撇下一个” （马太福音 24:40-41）。

取到哪里? 撇在哪里? 耶稣继续回答说那些不被取走的人将被留给兀鹫,留在一个正被毁灭的世界上，留下承受先知警告我们时所说的审判。 
 
但那些被取走的人呢? 保罗在给帖撒罗尼亚的第一封信中这么说:


“我们现在照主的话告诉你们一件事：我们这活着还存留到主降临的人，断不能在那已经睡了的人之先。 因为主必亲自从天降临，有呼叫的声音和天使长的声音，又有神的号吹响； 那在基督里死了的人必先复活。以后我们这活着还存留的人必和他们一同被提到云里，在空中与主相遇。这样，我们就要和主永远同在”（帖撒罗尼亚前书4:15-17）。 

保罗在写给帖撒罗尼亚的这封信中解释在耶稣返回时仍然活着的信徒会发生什么事情。 所有的信徒，无论是活着的还是被复活的死者，都将聚集在一起，永远和耶稣在一起。

你可能熟悉有关死者在基督返回时复活的教义。 这是所有信徒，包括所有历史时期的信徒们的希望，也是我们自己的希望。 那些在信仰中死亡的人将得生，永远生活在基督的国里。 你可以看出在基督返回时“被取”和“被撇下”之间具有极其巨大的差异。 从严格的意义上说，这是生与死的问题!


接下来会发生什么事情呢? 神对人类工作的故事并非就此停止。 神已经应许一个广大的天国，由弥赛亚统治在公义、公平和平里。 人类腐败的工作将被消灭，但地球本身会得到更新，并永远地赐给信徒。


该系列的别一个节目是研究即将来临的天国，了解圣经告诉我们它会什么模样。 它还将研究神的审判，我们自己为何需要响应神赐予我们的生活。


反应的第一个步骤是受洗。耶稣说: “信而受洗的，必然得救； 不信的，必被定罪” (马克福音16:16)。


在最初的反应之后，主要求我们的余生必须奉献给他。


那么，有多长时间呢? 确切地说，耶稣将在什么时候返回呢? 我们无需回答这个问题。 即使耶稣在他早期的传教的日子里也不知道。 他说: “那日子，那时辰，没有人知道，连天上的使者也不知道，子也不知道，惟独父知道”(马太福音24:36)。


如果耶稣不知道，我们怎么可能知道那个确切的日子呢? 当然，我们知道主返回时的一些信息。 他毕竟给了我们这些迹象。 但我们不知具体的日子。好像耶稣的某些门徒并不愿意接受这个事实。所以耶稣继续说，他降临的日子即使对于那些警觉的人来说也是一个惊奇。


如果我们自己诚实，我们就会认识到这是一次明智的安排。 如果我们知道确切的时间我们会怎么做呢? 我们就会推迟做准备-这是一种非常愚蠢的做法。我们当中没有人知道自己能生活多长，所以，重要的是我们不能延迟对福音召唤的响应 。


我们会很容易看看耶稣返回的预言并借口说：“是的，人们已经这么说了几个世纪。” 使徒保罗已经预见过这样的反应，但警告我们要当心。 彼得说，神没有减缓他的应许，即使已经过去了数千年。


延迟的原因是神希望尽可能多的人作出响应。

现在所多玛与蛾摩拉已经躺在死海南端的水下。 它们的毁灭见证当神失去耐心的那一天总会到来，现在该是我们清扫我们时代里一切错误、不义和腐败东西的时候了。 彼得既给了我们希望的挑战，又给了我们希望的消息:


“这一切既然都要如此销化，你们为人该当怎样圣洁，怎样敬虔，切切仰望神的日子来到。在那日，天被火烧就销化了，有形质的都要被烈火熔化。 但我们照他的应许，盼望新天新地，有义居在其中”（彼得后书3:11-13）。


我们现在正生活在最激动人心的时代。 我们临近主耶稣返回到这座小山上的时候了! 这仅仅是耶稣从这座城市来统治世界的时间问题。


耶稣知道他来之前的时代非常糟糕，所以就预先向我们作出警告:

“日、月、星辰要显出异兆，地上的邦国也有困苦；因海中波浪的响声，就慌慌不定。天势都要震动，人想起那将要临到世界的事，就都吓得魂不附体”（路加福音21:25-26）。


但他还继续用重要的话鼓励我们前进:

“那时，他们要看见人子有能力，有大荣耀驾云降临。 一有这些事，你们就当挺身昂首，因为你们得赎的日子近了” （路加福音21:27-28）。

结束

谢谢观看
对于那些有兴趣更多地学习圣经预言的人，有些资源可提供帮助: 


带子由基督弟兄会分发。 基督弟兄会在全世界主办圣经研究和讨论，欢迎您加入我们。 写信给我们，您就能在当地找到基督弟兄会。


我们提供关于圣经预言以及众多其它圣经主题的书籍。 你可以和一位基督弟兄会的朋友交谈，或写信给我们。

最重要的是， 您自己要带着思考阅读与研究。 神把他的消息给了我们，不是让我们放在书架上。 他希望我们努力听他的道、理解他的道。


如果您不知如何联系当地的基督弟兄会，您可以写信给这个地址，了解信息。 基督弟兄会希望帮助你探索关于中东地区的圣经预言对你的未来多么重要，你的未来如何能充满希望。



